
Protokół Nr XVII/04 

z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

odbytej w dniu 25 marca 2004 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego 

w Gostyniu 

 

 

Ad 1)  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Piotr Curyk o godzinie 17:00 otworzył szesnastą sesję 

Rady Powiatu Gostyńskiego.  

Przewodniczący Rady powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

Stwierdził, że Rada jest władna podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane kworum. Rada 

Powiatu liczy 18 radnych, ponieważ na XVI sesji Rady Powiatu  w dniu 5 lutego br. została 

przyjęta uchwała Nr XVI/107/04 w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego.  

Podczas stwierdzania kworum na sali obrad obecnych było 18 radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik  do protokołu.  

 

Ad 2)  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk przedstawił proponowany porządek obrad XVII 

sesji Rady Powiatu.  

Porządek obrad został przyjęty w wyniku głosowania: 18 głosów „za”. 

 

Ad 3)  

Protokół Nr XVI/04 z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego został przyjęty w wyniku 

głosowania: 18 głosów „za”. 

  

Ad 4) 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk odczytał uchwałę Nr 18/52/04 Komisji Spraw 

Społecznych w sprawie przyznania stypendium Rady Powiatu za wyniki w nauce.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

Uroczystego wręczenia decyzji o przyznaniu stypendium dokonali Starosta Pani 

Elżbieta Palka oraz Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk.  
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Ad 5)  

Starosta Pani Elżbieta Palka przedstawiła informację z działalności Zarządu Powiatu z dnia 

12 marca 2004 roku.  

Informacje z działalności Zarządu Powiatu z 5, 16, 26 lutego oraz 2, 12 marca br. stanowią 

załączniki do protokołu. 

 

Ad 6)  

Pytania dotyczące przedstawionych informacji z działalności Zarządu Powiatu zadali 

radni: 

Pan Andrzej Czupryński 

§ w nawiązaniu do pkt. 1 e) informacji z dnia 16 lutego 2004 r. zapytał, jaki jest wynik 

kontroli doraźnej przeprowadzonej w Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki 

Zdrowotnej w Gostyniu,   

§ w związku z informacją z dnia 16 lutego 2004 r. pkt 2f) zapytał, jakie zobowiązanie 

finansowe (kwota 42.051,64 zł z odsetkami) zostało umorzone przez Zarząd Powiatu 

na wniosek SP ZOZ, 

§ w nawiązaniu do informacji z dnia 2 marca 2004 r. pkt 1 a) stwierdził, że uchwałą 

Zarządu Powiatu ustalono odpłatność dla Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 

Zdrowotnej z tytułu użytkowania pomieszczeń w budynku przychodni przy ul. 

Wrocławskiej 8 w Gostyniu w wysokości 9 zł. za 1m2 miesięcznie. Radny zapytał, ile 

płacą inni dzierżawcy, i czy nie  można by zwolnić szpitala z tej odpłatności, aby 

uniknąć przelewania środków finansowych z konta na konto,  

§ w związku z pkt 2 f) informacji z dnia 12 marca 2004 r. w sprawie negatywnego 

rozpatrzenia wniosku Dyrektora Ośrodka Doskonalenia Zawodowego o wsparcie 

finansowe dla działalności Wyższej Szkoły Ekonomicznej poprosił o szczegółowe 

informacje, 

§ zapytał o plany Zarządu Powiatu dotyczące budynku „Pastorówki”. 

Pan Janusz Tywoniuk w związku z pkt 2 i) informacji z dnia 5 lutego br. stwierdził, że 

wniosek Urzędu Miejskiego w Gostyniu w sprawie budowy chodnika we wsi Stankowo został 

rozpatrzony negatywnie ze względu na brak środków. Radny zapytał, czego dotyczył wniosek 

i o jaką kwotę wnioskowano.  

Pan Piotr Curyk, w nawiązaniu do pkt 3 a) informacji z dnia 2 marca br. zapytał, jaki jest 

efekt rozmów z burmistrzami i wójtami w sprawie przekazania dróg powiatowych i ulic 

gminom Powiatu Gostyńskiego.  
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Na powyższe pytania odpowiedzi udzielili: 
 
§ Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu Pan Grzegorz Mayer  na pytanie 

radnego Pana Janusza Tywoniuka w sprawie chodnika w Stankowie – wniosek w 

powyższej sprawie trafił do Zarządu Powiatu w I kadencji i ponownie w tym okresie. 

W związku z planowaną budową kanalizacji we wsi Stankowo, Zarząd Powiatu 

postanowił wstrzymać się z budową chodnika. Urząd Miejski w Gostyniu jeszcze nie 

podał terminu realizacji tej inwestycji. 

§ Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak na pytanie radnego Pana Andrzeja 

Czupryńskiego w sprawie kontroli w SP ZOZ w Gostyniu. Kontrola została 

przeprowadzona w zakresie wydatkowania środków finansowych pochodzących z 

rezerwy celowej budżetu państwa przeznaczonej na program działań osłonowych w 

ochronie zdrowia w ramach prowadzonej restrukturyzacji w województwie 

wielkopolskim.  

§ Starosta Pani Elżbieta Palka na pytanie radnego Pana Andrzeja Czupryńskiego w 

sprawie umorzenia zobowiązań wraz z odsetkami w wysokości 42.051,64 zł. Wniosek 

dotyczył wynajmowania przez SP ZOZ pomieszczeń RTG. Sytuacja szpitala nie jest 

najlepsza, więc Zarząd postanowił umorzyć kwotę dotyczącą całego 2003 roku.  

§ Starosta Pani Elżbieta Palka na pytanie radnego Pana Andrzeja Czupryńskiego w 

sprawie stawek czynszu dla SP ZOZ. Stawki czynszu za wynajem pomieszczeń w 

przychodni naliczane były według dawnych ustaleń. Zarząd postanowił kwoty te 

urealnić i Wydział Architektury, Budownictwa i Gospodarki Nieruchomościami 

Starosta Powiatowego wyliczył kwotę 9 zł. za 1 m2 (brutto), co dla SP ZOZ daje 

kwotę 1 200 zł. miesięcznie. Być może tak wygląda, iż przelewane są pieniądze w 

jedną i drugą stronę. Jednak są to pieniądze publiczne i nie ma innych możliwości 

formalno – prawnych.  

§ Starosta Pani Elżbieta Palka na pytanie radnego Pana Andrzeja Czupryńskiego w 

sprawie wsparcia działalności akademickiej. Zarząd postanowił zorientować się jak to 

wygląda w ościennych samorządach. Na dzień dzisiejszy nie udało się znaleźć 

sposobu, aby wspomóc Ośrodek Doskonalenia Zawodowego. 

§ Wicestarosta Pan Eugeniusz Bindrowski na pytanie radnego Pana Andrzeja 

Czupryńskiego w sprawie szczegółowych informacji o budynku „Pastorówki”. Parafia 

Ewangelicko – Augsburska w Poznaniu zażądała za budynek „Pastorówki” i drogę 
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dojazdową  kwotę 400.000 zł. Zdaniem Zarządu jest to kwota znacznie 

przewyższająca wartość budynku. Wydział Architektury, Budownictwa i Gospodarki 

Nieruchomościami przygotował pismo do Wojewody Wielkopolskiego o pozyskanie 

środków ze Skarbu Państwa. Prawdopodobnie odpowiedź Wojewody będzie 

negatywna ze względu na brak środków finansowych. Dyskusja i decyzja Zarządu 

zmierza do wystąpienia przed Komisją Regulacyjną z propozycją zapłaty 100 000 zł. 

w ciągu 4 lat po uzyskaniu zgody Rady Powiatu. Podobną propozycję zapłaty 100 000 

zł. za Przedszkole Nr 1 złożyła Gmina Gostyń. Obecnie czekamy na propozycję 

Parafii Ewangelicko – Augsburskiej w Poznaniu, która w ciągu jednego miesiąca od 

daty rozprawy ma ustosunkować się do tematu.  

§ Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Pan Grzegorz Mayer na pytanie 

Przewodniczącego Rady Pana Piotra Curyka w sprawie przekazania gminom dróg 

powiatowych. Dnia 2 marca br. na konwencie burmistrzów i wójtów została 

przedstawiona wstępna propozycja przekazania gminom odcinków dróg i ulic, które 

nie powinny być drogami powiatowymi. Zgodnie z ustawą o drogach  - drogami 

powiatowymi są drogi łączące gminy z powiatem i gminy między sobą oraz ulice, 

które leżą w ciągach dróg powiatowych prowadzących do danych miejscowości. W 

powiecie gostyńskim jest tak, że przejęto od Generalnej Dyrekcji Dróg w Poznaniu 

oraz z województwa leszczyńskiego drogi i ulice, które nie powinny być drogami 

powiatowymi. Sprawa została przedstawiona na konwencie, jednak żaden z włodarzy 

nie wypowiedział się w tym temacie. W związku z tym, na posiedzeniu Zarządu 

Powiatu w dniu dzisiejszym została podjęta uchwała w sprawie wstępnej propozycji 

przekazania dróg powiatowych na rzecz gmin Powiatu Gostyńskiego, która zostanie 

przesłana do gmin. Rady Miejskie i Rady Gmin postanowią, czy przyjąć propozycję 

czy ją odrzucić. Cała procedura przekazania dróg kończy się zatwierdzeniem przez 

Marszałka. W związku z tym, aby nowy porządek mógł obowiązywać od 1 stycznia 

przyszłego roku, to konieczne jest zatwierdzenie go w terminie do końca III kwartału. 

Radny Pan Andrzej Czupryński zapytał, czy będzie podjęta uchwała Rady Powiatu w 

tej sprawie. Dyrektor PZD wyjaśnił, że będzie podjęta uchwała Rady Powiatu.  

 

Ad 7)  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk poinformował, że w dniu 24 marca br. wpłynęła 

interpelacja radnego Pana Janusza Sikory w sprawie braku poczekalni dla podróżnych na 

dworcu PKP w Gostyniu. Interpelacja zostanie skierowana do Zarządu Powiatu.  
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Ad 8)  

Radny Pan Jerzy Giernalczyk powiedział, że Województwo Wielkopolskie za rok ubiegły 

odprowadziło kwotę w wysokości 1.700.000 zł. na zwalczanie bezrobocia wśród 

młodocianych. Kwota ta, to suma wszystkich środków, które spłynęły z Urzędów Pracy z 

całego województwa.  Radny zapytał Kierownika Powiatowego Urzędu Pracy Pana Jerzego 

Hejduka, czy Powiatowy Urząd Pracy w Gostyniu również oddał środki przeznaczone na ten 

cel (jeśli tak, to jaka to była kwota) oraz w jakiej wysokości przeznaczone są środki na rok 

2004.  

 

Ad9a)  

Projekt uchwały w sprawie wstąpienia w mandat radnego przedstawił Przewodniczący Rady 

Pan Piotr Curyk.  

Poinformował, że w związku ze stwierdzeniem wygaśnięcia mandatu radnego Pana Andrzeja 

Pospieszyńskiego uchwałą Nr XVI/107/04 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 5 lutego 2004 

r. na zwolnione miejsce radnego powiatowego Samorządowego Komitetu Wyborczego Ziemi 

Gostyńskiej  wstępuje Pani Ewa Ciszak. 

Zgodnie z ustawą z dnia 16 lipca 1998 r. Ordynacja wyborcza do rad gmin, rad powiatów i 

sejmików wojewódzkich, Rada podejmuje uchwałę o wstąpieniu w mandat kandydata z tej 

samej listy, który w wyborach uzyskał kolejno największą liczbę głosów, a nie utracił prawa 

wybieralności oraz nie został skazany prawomocnym wyrokiem sądu za przestępstwo 

umyślne.  

W dniu 12 lutego br. Pani Ewa Ciszak złożyła oświadczenie, że nie utraciła prawa 

wybieralności i nie została skazana prawomocnym wyrokiem za przestępstwo popełnione z 

winy umyślnej oraz nie zrzeka się mandatu radnego na rzecz następnej osoby z listy SKW.   

Uwag nie zgłoszono.  

Uchwała Nr XVII/108/04 w sprawie wstąpienia w mandat radnego została przyjęta w 

wyniku głosowania: 18 głosów „za”.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Radna Pani Ewa Ciszak złożyła uroczyste ślubowanie przed Radą.  

Przewodniczący Rady złożył radnej Pani Ewie Ciszak gratulacje.   
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Ad 9b)  

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji o działalności Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Roślin i Nasiennictwa w Poznaniu na terenie Powiatu Gostyńskiego w 2003 r. 

przedstawił Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk. 

Powiedział, że zgodnie z art. 49 a ust. 2 ustawy z dnia 12 lipca 1995 r. o ochronie roślin 

uprawnych, rada  powiatu przynajmniej raz na rok rozpatruje informacje właściwego 

wojewódzkiego inspektora o działalności Inspekcji na obszarze powiatu. Na żądanie 

właściwej rady powiatu informację taką właściwy wojewódzki inspektor jest obowiązany 

składać w każdym czasie.  

W dniu 15 marca 2004 r. Wojewódzki Inspektor Ochrony Roślin i Nasiennictwa w Poznaniu 

przedłożył informację o stanie środowiska na obszarze województwa z uwzględnieniem 

Powiatu Gostyńskiego w 2003 roku.  

Poinformował również, że zgodnie z art. 49 a ust. 3 cytowanej ustawy w związku z 

przedłożoną informacją radzie powiatu służy prawo do określania, w drodze uchwały, 

kierunków działania właściwego organu Inspekcji w celu zapewnienia na danym obszarze 

należytej ochrony roślin.  

Informację o działalności Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Roślin i Nasiennictwa w 

Poznaniu na terenie Powiatu Gostyńskiego w 2003 r. przedstawił Kierownik Oddziału w 

Gostyniu Wojewódzkiego Inspektoratu Inspekcji Ochrony Roślin i Nasiennictwa w 

Poznaniu inż. Roman Kluczyk.  

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Franciszek 

Celka poinformował, że Komisja zaopiniowała informację pozytywnie.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek stwierdził, że Inspekcja nadzoruje szkolenia w zakresie 

ochrony roślin. Szkolenia, które miały miejsce w 1997 i 1998 roku straciły ważność. Radny 

zapytał, czy obecnie przeprowadzane szkolenia są ważne na jakiś określony okres czasu, czy 

też wydawane bezterminowo.  

Kierownik Pan Roman Kluczyk wyjaśnił, że zgodnie z ustawą szkolenie jest ważne przez 

okres 5 lat od chwili wydania zaświadczenia.  

Radny Pan Andrzej Czupryński stwierdził, że z informacji wynika, iż w roku 2003 r. na 

terenie powiatu zarejestrowano 1 dystrybutor ziemniaków sadzeniaków. Do chwili obecnej 

zarejestrowano 111 przedsiębiorców. Radny poprosił o wyjaśnienie tej sprawy.  

Kierownik Pan Roman Kluczyk wyjaśnił, że przedsiębiorcy, którzy prowadzą sprzedaż 

także muszą się zarejestrować.  

 



 7 

Przewodniczący Rady Pan Piotr  Curyk stwierdził, że w radiu usłyszał, iż ok. 10 % 

rolników stosuje kwalifikowany materiał siewny. Czy w powiecie gostyńskim jest lepiej, czy 

też gorzej? 

Kierownik Pan Roman Kluczyk do tej pory było nie najgorzej.  

Radny Pan Leszek Hądzlik powiedział, że opakowania po środkach chemicznych powinny 

być zwracane do producenta. Radny zapytał, czy producenci zapewniają odbiór tego typu 

opakowań. 

Kierownik Pan Roman Kluczyk wyjaśnił, że w przepisach prawnych przedstawiony jest 

wykaz preparatów, po których opakowania będą musiały być przyjęte przez producenta. 

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zapytał, gdzie zostały rozesłane komunikaty 

sygnalizujące pojawienie się organizmów szkodliwych na roślinach uprawnych i zalecenia 

dotyczące sposobu ich zwalczania.  

Kierownik Pan Roman Kluczyk wyjaśnił,  że komunikaty zostały wysłane do gmin, 

starostwa, sklepów i ODR.  

 

Uchwała Nr XVII/109/04 w sprawie przyjęcia informacji o działalności Wojewódzkiego 

Inspektoratu Ochrony Roślin i Nasiennictwa w Poznaniu na terenie Powiatu 

Gostyńskiego w 2003 r. została przyjęta w wyniku głosowania: 19 głosów „za”.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 9b)  

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji o stanie bezpieczeństwa ochrony 

przeciwpożarowej oraz zagrożeniach pożarowych Powiatu Gostyńskiego w 2003 r. 

przedstawił Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk.  

Poinformował, że zgodnie z przepisem 14 ust. 1 ustawy z dnia 24 sierpnia 1991 r. o 

Państwowej Straży Pożarnej rada powiatu przynajmniej raz na rok rozpatruje informacje 

komendanta powiatowego Państwowej Straży Pożarnej o stanie bezpieczeństwa ochrony 

przeciwpożarowej oraz o zagrożeniach pożarowych powiatu.  

W dniu 15 marca br. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu 

przedłożył ww. informację. Zgodnie z przepisem art. 14 ust. 2 cytowanej ustawy rada powiatu 

na podstawie przedłożonej informacji może określić, w drodze uchwały, istotne dla wspólnoty 

samorządowej zagrożenia bezpieczeństwa pożarowego.  
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Informację o stanie bezpieczeństwa ochrony przeciwpożarowej oraz zagrożeniach 

pożarowych Powiatu Gostyńskiego w 2003 r. przedstawił Komendant Powiatowy 

Państwowej Straży Pożarnej Pan Robert Baran. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Samorządowo – Organizacyjnej i Porządku Publicznego Pan 

Jerzy Giernalczyk poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Jednocześnie Pan Giernalczyk poinformował, że Komisja złożyła wniosek do Komendanta 

Straży i Zarządu Powiatu w sprawie przeprowadzenia kontroli hydrantów.  

Radny Pan Leszek Hądzlik zwrócił uwagę, że do wykazu ważniejszych obiektów 

użyteczności publicznej (z udziałem większej ilości ludzi) należy dopisać halę sportową w 

Pudliszkach i Poniecu. Ponadto, w wykazie ważniejszych obiektów zaliczanych do kategorii 

zagrożenia wybuchem w punkcie 13) Gorzelnia w Rokosowie zmienił się właściciel obiektu.  

Komendant Pan Robert Baran poinformował, że być może uda się przeprowadzić kontrolę 

sieci hydrantów. 

Radny Pan Grzegorz Marszałek powiedział, że dopóki nasady hydrantów będą aluminiowe, 

niestety będą odkręcane.   

Radny Pan Andrzej Czabajski stwierdził, że od dnia 30 grudnia 2003 r. zostało 

uruchomione Centrum Powiadamiania Ratunkowego mieszczące się w Komendzie Straży. 

Radny zapytał, kiedy będzie uruchomiony numer kontaktowy 112.  

Komendant Pan Robert Baran wyjaśnił, że podejmowane są działania zmierzające do 

przeniesienia numeru z Komendy Policji do Centrum. Na dzień dzisiejszy trudno jest 

powiedzieć, kiedy będzie można zgłosić zdarzenie tylko pod numerem 112.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek poprosił o przedstawienie krótkiej informacji o kontroli w  

indywidualnych gospodarstwach rolnych. 

Komendant Pan Robert Baran wyjaśnił, że przeprowadzanie kontroli w indywidualnych 

gospodarstwach rolnych nie ma na celu utrudniania życia rolnikom. Jednak ze względu na 

zwiększoną ilość pożarów Komenda podejmuje decyzje o przeprowadzeniu kontroli w danej 

miejscowości lub też co roku wybierane są inne miejscowości.  

Kontrole są ważne i istotne dla rolników. Mają pokazać pewne niedomagania, które niestety 

przy braku pieniędzy i nieprzestrzeganiu przepisów mogą wpłynąć na powstanie pożaru.  

Starosta Pani Elżbieta Palka w imieniu Zarządu Powiatu podziękowała Komendantowi 

Straży Panu Robertowi Baran za troskę o bezpieczeństwo mieszkańców powiatu 

gostyńskiego.  
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Uchwała Nr XVIII/110/04 w sprawie przyjęcia informacji o stanie bezpieczeństwa 

ochrony przeciwpożarowej oraz zagrożeniach pożarowych Powiatu Gostyńskiego w 

2003 r. została przyjęta w wyniku głosowania: 19 głosów „za”.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk ogłosił 30 minut przerwy.  

Po przerwie o godzinie 19 00 Przewodniczący Rady wznowił obrady.  

 

Ad 9 d)  

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu 

Gostyńskiego przedstawił Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk. 

Poinformował, że zgodnie z przepisem art. 12 a ust. 3 ustawy z dnia 14 marca 1985 r. o 

Państwowej Inspekcji Sanitarnej, Rada Powiatu przynajmniej raz na rok rozpatruje informację 

właściwego Inspektora sanitarnego o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu.  

W dniu 15 marca 2004 r. Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Gostyniu przedłożył 

informację o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu gostyńskiego. W związku z 

powyższym przedkładam wymienioną informację wraz ze stosownym projektem uchwały.  

Informację o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Gostyńskiego w roku 2003  

przedstawił Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Gostyniu Pani Ewa Ulanicka. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Samorządowo – Organizacyjnej i Porządku Publicznego Pan 

Jerzy Giernalczyk poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Janusz Tywoniuk poinformował, że 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Radny Pan Janusz Sikora stwierdził, że 5 lat temu szkoły angażowały się w szczepienia 

ochronne przeciw WZW B. Radny zwrócił się do Pani Ulanickiej o przesłanie pisma z 

informacją, że nie ma aktualnie potrzeby przeprowadzania szczepień.  

Radny Pan Mieczysław Nowak poinformował, że w Rogowie jest bardzo brzydka woda.  

Powiatowy Inspektor Sanitarny Pani Ewa Ulanicka stwierdziła, że przyjmuje tą informację 

jako interwencje mieszkańców. 

Pani Ewa Ulanicka wyjaśniła, że miejscowość Rogowo, podlega pod ujęcie wody w 

Kuczynkach  lub Bukownicy. Dwa obiekty ujęcia w Bukownicy są wyłączone, a dwa są 

dobre i tłoczą wodę. 
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Radny Pan Andrzej Czabajski powiedział, że Sanepid zajmuje się monitorowaniem 

użytkowania urządzeń o działaniu rakotwórczym. Spora część sieci wodociągowych była 

budowana z azbestu. Radny zapytał, jaki jest to problem w powiecie gostyńskim.  

Pani Ewa Ulanicka wyjaśniła, że nie ma dowodu na to, że może dojść do wchłaniania 

azbestu drogą pokarmową, a ponadto, azbest nie wypłukuje się z wody. Azbest jest 

czynnikiem rakotwórczym, ale tylko wtedy, gdy się go wdycha.  

Radny Pan Andrzej Czabajski stwierdził, że dachy niektórych domów i budynków 

gospodarczych pokryte są płytami azbestowymi, a najbliższe składowisko jest ok. 200 km od 

Gostynia. W jaki sposób można rozwiązać ten problem. 

Pani Ewa Ulanicka wyjaśniła, że nie ma informacji o innym, bliższym punkcie do którego 

można by wywozić odpady.  

 

Uchwała Nr XVII/111/04 w sprawie  przyjęcia informacji o stanie bezpieczeństwa 

sanitarnego Powiatu Gostyńskiego została przyjęta w wyniku głosowania: 19 głosów 

„za”.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 9e)  

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z działalności Powiatowego 

Rzecznika Konsumentów w roku 2003 przedstawił Przewodniczący Rady pan Piotr Curyk.  

Poinformował, że zgodnie z art. 38 ust. 1 ustawy z dnia 15 grudnia 2000 r. o ochronie 

konkurencji i konsumentów oraz § 119 ust. 6 Statutu Powiatu Gostyńskiego rzecznik 

konsumentów w terminie do dnia 31 marca każdego roku przedkłada radzie do zatwierdzenia 

roczne sprawozdanie ze swojej działalności w roku poprzednim.    

W dniu 12 marca 2004 roku Powiatowy Rzecznik Konsumentów przedłożył sprawozdanie ze 

swej działalności. 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów za rok 2003 przedstawił 

Powiatowy Rzecznik Konsumentów Pani Eliza Nowak.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Samorządowo – Organizacyjnej i Porządku Publicznego Pan 

Jerzy Giernalczyk poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Radny Pan Janusz Sikora stwierdził, że ze sprawozdania wynika, iż  Rzecznik 

przeprowadził cykl wykładów z zakresu problematyki konsumenckiej w Zespole Szkół 
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Ogólnokształcących w Gostyniu. Radny zapytał, czy o szkoła zwróciła się z prośbą o 

przeprowadzenie takich wykładów.  

Powiatowy Rzecznik Konsumentów Pani Eliza Nowak wyjaśniła, że wykłady z ZSO w 

Gostyniu były jakby kontynuacją cyklu szkolenia rozpoczętego w roku 2002. Jednak jeśli 

szkoły są zainteresowane zorganizowaniem pogadanek o prawach konsumentów wśród 

uczniów, to Rzecznik przyjmuje takie zaproszenie.  

 

Uchwała Nr XVII/112/04 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z działalności 

Powiatowego Rzecznika Konsumentów w roku 2003 zostało przyjęte w wyniku 

głosowania: 19 głosów „za”.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 9 f)  

Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 

osób niepełnosprawnych realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania 

przedstawiła Starosta Pani Elżbieta Palka.  

Poinformowała, że Prezes Zarządu  Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, pismem nr WF/ 192 w/04 z dnia 11 lutego 2004 r. przekazał staroście 

gostyńskiemu informację o wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przypadających według algorytmu z maja 2003 roku dla powiatu 

gostyńskiego na realizację zadań  określonych w ustawie z 27 sierpnia 1997 roku o 

rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych (Dz.U. Nr 

123, poz. 776 z późniejszymi zmianami). 

 Zarząd Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych dokonał 

podziału środków przewidzianych w planie finansowym PFRON na 2004 rok i przyznał  na 

podstawie przepisów Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 13 maja 2003 roku w sprawie 

algorytmu przekazywania środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych samorządom wojewódzkim i powiatowym (Dz.U. Nr 88, poz.808) dla 

powiatu gostyńskiego kwotę 997.960 zł na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej 

i społecznej. Jednocześnie Zarząd Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych określił wysokość środków, w przyznanej Powiatowi Gostyńskiemu 

kwocie, na : 
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- zobowiązania dotyczące zwrotu kosztów wynagrodzeń osób niepełnosprawnych 

 i składek na ubezpieczenie społeczne:  127 695 zł 

- zobowiązania dotyczące dofinansowania kosztów działania warsztatów terapii 

zajęciowej:     402 420 zł 

 

Podział środków został opracowany w uzgodnieniu z jednostkami powiatowymi, 

realizującymi zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej: Powiatowym Centrum 

Pomocy Rodzinie, Powiatowym Urzędem Pracy, Wydziałem Oświaty i Spraw Społecznych  

Starostwa Powiatowego w Gostyniu. Przy podziale środków, które w bieżącym roku zostały 

przyznane w mniejszej wysokości niż w roku ubiegłym, wzięto pod uwagę wykorzystanie 

środków na realizację poszczególnych zadań z zakresu rehabilitacji społecznej i zawodowej  

w roku poprzednim. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Józef Śląski 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Janusz Tywoniuk poinformował, że 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Zastępca Przewodniczącego Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych 

przy Staroście Gostyńskim Pan Józef Śląski poinformował, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie.  

Uwag nie zgłoszono.  

Uchwała Nr XVII/113/04 w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej 

i społecznej osób niepełnosprawnych realizowanych w ramach środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne 

zadania została przyjęta w wyniku głosowania: 19 głosów „za”. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 9g)  

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie części nieruchomości położonej w 

Gostyniu przedstawił Wicestarosta Pan Eugeniusz Bindrowski.  

Poinformował, że przedmiotem nabycia będzie 1/2 części prawa własności budynku i 

użytkowania wieczystego gruntu, wchodzących w skład nieruchomości położonej w Gostyniu 

przy ul. Poznańskiej 200, opisanej w księdze wieczystej KW Nr 32777, stanowiących 

własność P.P.H.U. „HELIOS” Spółka Jawna R. Babiński, F. Grześkowiak. 
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W ubiegłym roku współwłaściciele firmy „Helios” wystąpili do Zarządu Powiatu z ofertą 

sprzedaży przedmiotowej nieruchomości, zabudowanej obiektem administracyjno-biurowym 

o powierzchni użytkowej 1449,82 m2. Zaproponowano cenę netto w wysokości 330 zł/m2 

powierzchni użytkowej. 

Obecnie w opisanym budynku mają swoje siedziby: Powiatowy Zarząd Dróg i Powiatowy 

Urząd Pracy, zajmując 569,71 m2 powierzchni użytkowej. Roczny czynsz z tytułu najmu 

wynosi 75 064,92 zł. 

Przedkładając Wysokiej Radzie projekt przedmiotowej uchwały, Zarząd zamierza zmniejszyć 

koszty ponoszone przez Powiat na utrzymanie jednostek organizacyjnych.  

Nabycie części przedmiotowej nieruchomości powiększy powiatowy zasób nieruchomości o 

budynek typowo administracyjny. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Józef Śląski 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Radny Pan Janusz Tywoniuk zapytał, czy teren przy tej nieruchomości, który ma być 

wieczyście użytkowany jest duży oraz kto zaproponował cenę.  

Wicestarosta Pan Eugeniusz Bindrowski wyjaśnił, że teren obejmuje tylko powierzchnię 

pod nieruchomością, gdzie znajduje się biurowiec oraz drogę dojazdową. Ofertę sprzedaży 

nieruchomości wraz z propozycją ceny złożył „Helios”.  

 

Uchwała Nr XVII/114/04 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie części nieruchomości 

położonej w Gostyniu została przyjęta w wyniku głosowania: 19 głosów „za”.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 9h)  

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Gostyń przedstawiła 

Starosta Pani Elżbieta Palka.  

Wyjaśniła, że w dniu 6 czerwca 2002 roku Rada podjęła uchwałę Nr XLIII/276/02 w 

sprawie upoważnienia Zarządu do podjęcia działań przygotowawczych do zawarcia umowy z 

Gminą Gostyń o wspólnej realizacji budowy krytej pływalni w Gostyniu. Wykonując 

przedmiotową uchwałę, Zarząd podpisał umowę wstępną z Gminą Gostyń w sprawie 

przygotowania realizacji inwestycji pn. „Budowa krytej pływalni w Gostyniu” oraz 

zaakceptował wniosek Gminy Gostyń  o dofinansowanie przedmiotowego zadania ze 

środków Ministerstwa Edukacji Narodowej i Sportu. Uchwalając wieloletni program 
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inwestycyjny, Rada Powiatu zaplanowała dofinansowanie budowy basenu w kwocie 

3.000.000 zł. w latach 2005 – 2007. 

W związku z tym, że Gmina Gostyń przystępuje do realizacji inwestycji poprzez 

ogłoszenie konkursu na projekt krytej pływalni, Burmistrz przedłożył Zarządowi Powiatu 

projekt porozumienia w sprawie współfinansowania przez Powiat Gostyński kosztów 

realizacji przedmiotowej inwestycji w kwotach oraz terminach wynikających z Wieloletniego 

Programu Inwestycyjnego Powiatu Gostyńskiego.  

Jednakże, by Zarząd mógł podpisać stosowne porozumienie, niezbędne jest podjęcie 

przez Radę przedmiotowej uchwały, gdyż tylko w taki sposób można - zgodnie z 

obowiązującymi przepisami ustawy o samorządzie powiatowym (art. 7a) oraz ustawy o 

finansach publicznych (art. 111 ust. 2 pkt 5 i art. 117a) – współfinansować inwestycję 

realizowaną przez samorząd gminny. Budowa krytej pływalni ma być realizowana w latach 

2004 – 2006, a zakładany koszt inwestycji wynosi 10.000.000 zł. Gmina Gostyń przeznacza 

5.000.000 zł, Powiat Gostyński - 3.000.000 zł, a środki Ministerstwa Edukacji Narodowej i 

Sportu - 2.000.000 zł. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Józef Śląski 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Radny Pan Andrzej Czupryński korzystając z obecności na sesji Rady Powiatu Zastępcy 

Burmistrza Gostynia Pana Andrzeja Pospieszyńskiego zwrócił się z pytaniem, na jakim etapie 

jest to zadanie w Gminie.  

Zastępca Burmistrza Pan Andrzej Pospieszyński wyjaśnił, że został ogłoszony konkurs na 

koncepcję budowy krytej pływalni. Zostały określone pewne reguły. Zwycięzca konkursu, a 

wiec ten, kto przedstawi najlepszą koncepcję w nagrodę będzie wykonywał projekt. Nagrodą 

za II miejsce jest kwota 5 000 zł.  

W roku 2004 r. w budżecie Gminy Gostyń zostały zarezerwowane środki w wysokości 

500.000 zł., które powinny wystarczyć na wykonanie projektu inwestycji.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk zapytał, kto będzie ponosił koszty użytkowania 

pływalni.  

Zastępca Burmistrza Pan Andrzej Pospieszyński wyjaśnił, że Gmina Gostyń jest głównym 

inwestorem i wykonawcą. Obiekt będzie się znajdował na terenie gminy.  

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Krystyna Puślednik zapytała, czy bierze się pod uwagę 

wielofunkcyjność obiektu, np. możliwość stworzenie sztucznego lodowiska.  

Zastępca Burmistrza Pan Andrzej Pospieszyński wyjaśnił, że raczej nie, ze względu na 

zbyt wysokie koszty takich ponadstandardowych projektów. 
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Ponadto basen będzie nie tylko obiektem komercyjnym, ale też ma służyć dzieciom 

szkolnym. Poza głównym basenem będzie brodzik do nauki pływania, zjeżdżalnia, gabinety 

odnowy biologicznej.  

Radny Pan Janusz Sikora stwierdził, że gmina Gostyń jest głównym inwestorem i głównie 

to ona będzie ponosiła koszty utrzymania obiektu. Stwierdził, że dzieci z gminy, w której 

znajduje się basen korzystają z uprzywilejowanych cen, natomiast te z poza gminy nie. Radny 

zapytał, czy dzieci z innych gmin będą mogły korzystać z basenu w ramach zajęć szkolnych.  

Zastępca Burmistrza Pan Andrzej Pospieszyński stwierdził, że główny koszt budowy 

spoczywa na gminie Gostyń. Innym kosztem jest koszt utrzymania obiektu. Jeśli jakaś gmina 

chciałaby korzystać z przywilejów powinna partycypować w kosztach. Zastępca Burmistrza 

wyraził powątpiewanie, czy radni Rady Miejskiej w Gostyniu wyrażą zgodę na 

dofinansowanie dzieci z innej gminy.  

 

Uchwała Nr XVII/115/04 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Gostyń 

została przyjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, przy 1 głosie „przeciw”.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 9 i) 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu w 2004 r. przedstawiła 

Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego  Pan Józef 

Śląski poinformował, że Komisja proponuje by § 5 otrzymał brzmienie: 

„§ 5 

W § 8 uchwały Nr XVI/103/04 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 5 lutego 2004 r. w 

sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2004 rok dokonuje się następujących zmian: 

1) w ust. 2 na końcu zdania skreśla się kropkę i dodaje wyrażenie „i pożyczek do kwoty 

500.000 zł”. 

2) dodaje się ust. 4 w brzmieniu: 

„4. Ustala się dla powiatowych jednostek budżetowych następujące zasady rozliczeń zwrotu 

wydatków: 

1) uzyskane przez powiatowe jednostki budżetowe zwroty wydatków dokonanych w 

roku budżetowym 2004 przyjmowane są na rachunek bankowy i zmniejszają 

wykonanie wydatków roku 2004, 
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2) uzyskane przez powiatowe jednostki budżetowe powiatu zwroty wydatków 

dokonanych w poprzednich latach budżetowych przyjmowane są na rachunek 

bankowy i stanowią dochody powiatu roku 2004.”. 

 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, wraz z  zaproponowaną   poprawką.  

Uwag nie zgłoszono.  

Wniosek Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego został przyjęty w 

wyniku głosowania: 18 głosów „za”, podczas nieobecności Wiceprzewodniczącej Rady 

Pani Kazimiery Puślednik. 

 

Uchwała Nr XVII/116/04 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu w 2004 r. 

została przyjęta w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 

się” podczas nieobecności Wiceprzewodniczącej Rady Pani Kazimiery Puślednik.   

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 9j) 

Projekt uchwały w sprawie zmian w składzie Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym 

Zespole Opieki Zdrowotnej w Gostyniu przedstawił Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk.  

Wyjaśnił, że Pan Piotr Paszkier poinformował pisemnie Przewodniczącego Rady Społecznej 

o tym, że z przyczyn osobistych nie jest w stanie pełnić funkcji członka Rady Społecznej przy 

SP ZOZ w Gostyniu i poprosił o odwołanie ze składu Rady Społecznej.  

 Z uwagi na fakt, że Pan Piotr Paszkier od października 2003 r. nie uczestniczył w 

żadnym posiedzeniu Rady Społecznej (cztery posiedzenia) w pełni uzasadnione jest 

przychylenie się do jego prośby i odwołanie ze składu Rady Społecznej. 

 W związku z powyższym powstaje konieczność uzupełnienia składu Rady Społecznej  

do określonej w Statucie SP ZOZ w Gostyniu liczby 6 członków wybranych przez Radę 

Powiatu Gostyńskiego. 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów. 

Radny Pan Stanisław Zaremba zgłosił kandydata Pana Stanisława Ptaka.  

Radny Pan Kazimierz Musielak zgłosił kandydata Pana Leszka Kamińskiego.  

Sekretarz Powiatu Pan Mieczysław Klupczyński poinformował, że w pierwszej kolejności 

należy poddać pod głosowanie Rady § 1  projektu uchwały o odwołaniu z funkcji członka 

Pana Piotra Paszkiera.  
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§ 1 uchwały Nr XVII/117/04 w sprawie zmian w Składzie Rady Społecznej przy 

Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki Zdrowotnej w Gostyniu został przyjęty w 

wyniku głosowania: 19 głosów „za”.  

 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk wyjaśnił zasady głosowania. 

 

Kandydat Pan Stanisław Ptak otrzymał 10 głosów „za”.  

Kandydat Pan Leszek Kamiński otrzymał 9 głosów „za”.  

Przewodniczący  Rady Pan Piotr Curyk poinformował, że na zwolnione miejsce na członka 

Rady Społecznej przy SP ZOZ w Gostyniu został wybrany Pan Stanisław Ptak.  

 

Ad 10)  

Odpowiedzi na zapytanie radnego Pana Jerzego Giernalczyka udzielił Kierownik 

Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu Pan Jerzy Hejduk.  

Wyjaśnił, że w roku 2003 nie została zrealizowana kwota 174.000 zł. kwota ta została 

zabezpieczona na należne refundacje dla pracodawców zatrudniających pracowników 

młodocianych. Kwota ta nie została zrealizowana, ponieważ pracodawcy nie zwrócili się o 

należne im refundacje z dwóch przyczyn: po pierwsze – złożenie wniosku połączone jest ze 

znaczną biurokracją, żmudnym wypełnieniem wniosku, a po drugie pracodawcy 

zatrudniających młodocianych (przede wszystkim rzemieślnicy) mają spore kłopoty z 

płynnością finansową, a konkretnie z opłaceniem składek na ubezpieczenie społeczne do 

ZUS.  

W roku 2004 r. zaplanowana jest kwota 2.962.000 zł. na refundację młodocianych oraz inne 

formy przeciwdziałania bezrobociu.  

 

Ad 11)  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk poinformował, że odbiera sporo sygnałów od 

mieszkańców gmin Pogorzeli i Piasków z informacją o fatalnym stanie dróg powiatowych po 

zimie. Mieszkańcy proszą o jak najszybsze załatanie dziur.  

Ad 12)  

Etatowy Członek Zarządu Pan Marek Podyma poinformował, że do materiałów sesji Rady 

Powiatu zostały dołączone Strategia Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Gostyńskiego oraz 
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stan realizacji Strategii na dzień 31 grudnia 2003 r. w celu zapoznania się z tymi materiałami i 

ewentualnie poddanie pod dyskusję.  

 

Ad 13)  

Przewodniczący Rady zamknął XVII sesję Rady Powiatu o godzinie 21 00. 

 

 
 
Protokołowała: 
Eliza Nowak 
 
 
 

 


